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Namesto vrhovnega sodišča
bo po novem v najbolj zaple-
tenih sodnih sporih odločalo
upravno sodišče. Mednje so-
dijo tudi vse zadeve, poveza-
ne s slabo banka

Pravosodni minister Senko Pli-
čanič uvaja bolj učinkovito in
odgovorno sodstvo, zato od so-
bote veljata spremembi zako-
nov o sodiščih in sodniški služ-
bi. Sodstvo bo dobilo večji nad-
zor, ki ga bo koordiniralo vrhov-
no sodišče, zato bo treba tega
razbremeniti nekaterih najtež-
jih postopkov. Kaj vse se prena-
ša na upravno sodišče?

Cel kup sodnih sporov
Upravno sodišče v senatu treh
sodnikov prevzema pristoj-
nost za odločanje v sporih, po-
vezanih z varstvom konkuren-
ce, bančništvom, zavarovalni-
štvom, finančnimi instrumen-
ti, prevzemi, revidiranjem in

stabilizacijo bank. Torej tudi v
zvezi s prenosom slabih terja-
tev na slabo banko.

Osnovna zamisel, dosega-
nje večje učinkovitosti sodstva
vključno z vrhovnim sodiščem,
je že sprožila buren odziv sod-
niškega društva (»gre za politič-
ni nadzor nad sodstvom«). Pre-
nos pristojnosti z vrhovnega na
upravno sodišče pa je najbolj
zasrbel agencijo za varstvo kon-
kurence. Po njihovem mnenju
gre za korak nazaj pri zagota-
vljanju varstvakonkurence, po-
javilo se bo kopičenje pravnih
sredstev, kar bo podaljšalo po-
stopke. Vrhovno sodišče je mo-
goče razbremeniti tudi po drugi
poti, ki ne posega preveč v učin-
kovitost postopkov, so prepriča-
ni. Kako, pa ne navajajo.

Ali bo kaj bolje?
Spremembi dveh zakonov sta
šli gladko skozi parlament. Kaj
bo za poslovno okolje in prav-
no varnost pomenil prenos pri-
stojnosti z enega na drugo so-
dišče? Ali lahko pričakujemo

kakovostne odločbe upravne-
ga sodišča?

Marijan Kocbek, strokovnjak
za korporacijsko pravo z mari-
borske pravne fakultete, priča-
kuje, da se bo odločanje uprav-
nega sodišča izkristaliziralo na
pritožbeni ravni. Kocbek upa, da
bo odločanje hitrejše in učinko-
vitejše, odločbe pa bodo zdržale
instančno presojo, napoveduje.

Nasprotno pa nekdanji va-
ruh konkurence, zdaj odvetnik
(in ustanovni član Državljanske
liste, Id ji pripada tudi Pličanič)
Jani Soršak razlaga, da pravnih
sredstev ne bo nič kaj več, kot jih
je bilo do zdaj. »Ko upravno so-
dišče odloči, je stvar pravnomoč-
na,« opozarja Soršak. Pritožba bo
možna le v zelo omejenem obse-
gu, ostane še revizijakot izredno
pravno sredstvo, a ta ni avtoma-
tična. Soršaknas spomni, daje vr-
hovno sodišče dobilo pristojnost
odločanja v konkurenčnih spo-
rih leta 2008, a je temu nasproto-
valo, saj praviloma ne odloča na
obravnavah. Pristojnost se torej
po petih letih vrača na upravno

sodišče, ki se medtem s konku-
renčnimi spori ni ukvarjalo. Za-
toje veliko odvisno od tega, ali bo
razpisovalo obravnave s stranka-
mi, meni Soršak.

Iste težave,
novi postopki

Sprememba zakona o so-
diščih velja od sobote. Po no-
vemboste sodno varstvo na-
mesto pred vrhovnim uve-
ljavljali pred upravnim sodiš-
čem kadar bo treba uporabiti:
■ zakon o preprečevanju
omejevanja konkurence,
■ zakon o trgu finančnih in-
strumentov,
■ zakon o prevzemih,
■ zakon o revidiranju,
■ zakon o zavarovalništvu,
■ zakon o preprečevanju
omejevanja konkurence,
■ zakon o ukrepih Republike
Slovenij e za krepitev stabil-
nosti bank (slaba posojila).
Postopki, začeti pred spre-
membo zakona, se končaj o
pred vrhovnim sodiščem.
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